
 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT DE FACULTAT 

CELEBRADA EL 10 DE JULIOL DE 2013. 

 

 

 

A Bellaterra, a les 11:30 hores del dia 10 de juliol de 2013, es reuneix la Junta Permanent de la 

Facultat en sessió ordinària sota la presidència del Sr. Degà actuant de secretari la secretària de la 

Facultat i amb l’assistència dels següents membres de la Junta: Jordi Bartroli (degà), Laia Saumell 

(secretària),  

Marià Baig (vicedegà) Àngels González (vicedegana), Francesc Pi (vicedegà), Antoni Teixell 

(vicedegà), Josep M. Alcañiz, Verònica Ahufinger, Maria Luisa Arboleya, Anna Barragán, Jordina 

Belmonte, Josep M. Burguès, Daniel Campos, Mercè Farré, Manel del Valle, Jordi García, David 

Gómez, Albert Griera, Ona Illa, Montse Mallorquí, Antoni Mèndez, Isabel Mercader, 

Josep M. Mondelo, Agustí Nieto, Rosa M. Ortuño, Teresa Puga, Pere Puig, Joan Rieradevall, Josep 

Ros, Gil Solanes, Santiago Suriñach i Lluís Trulls. 

 

S’excusen: Rafael Contreras, Mercè Corbella, Lluís Font, Xavier Font,Carmen Miralles, Joan F. 

Piniella, Rosa M. Sebastián i Joan Suades. 

 

 

Amb l’ordre del dia: 

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió ordinària de data 29.01.13. 

2. Informe del degà. 

3. Aprovació, si s’escau, de la proposta del calendari electoral de la Junta de Facultat de Ciències 

2013. 

4. Presentació dels treballs de la comissió de Ciències Ambientals (J.P.F. de 12/07/12) 

4.1.  Doble titulació de Ciències Ambientals+Geologia 

4.2.  Informe sobre la creació del Departament de Ciències Ambientals. 

4.3.  Aprovació, si s’escau, de la comissió gestora per a la redacció de la memòria de creació 

d’un departament de Ciències Ambientals adscrit a la Facultat de Ciències. 

5. Informació de creació de comissions per a la revisió/creació de màsters: 

5.1. Informació del nomenament de la Comissió que elaborarà la memòria del Màster en 

Modelització per a la Ciència i l’Enginyeria. 

5.2.  Informació del nomenament de la Comissió que elaborarà la memòria del Màster en 

Modelització per a la Ciència i l’Enginyeria. 

5.3.  Aprovació, si s’escau, del nomenament de la Comissió que elaborarà la memòria del Màster 

en Nanociència i Nanotecnologia avançades. 

6. Informe i aprovació, si s’escau, dels acords de les darreres Comissions d’Afers Acadèmics i 

d’Avaluació de la Facultat. 

7. Informe i aprovació, si s’escau, dels acords de les darreres Comissions de Postgrau de la 

Facultat.  

8. Aprovació, si s’escau, del calendari acadèmic per al curs 2013-2014 de la Facultat de Ciències. 

9. Afers de tràmit. 

10. Torn obert de paraules. 

 

 

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió ordinària de data 29.01.13  

 

S’aprova, per assentiment, l’Acta de la sessió ordinària de la Junta Permanent de Facultat de 

data 29.01.13. 

 

 

2.- Informe del degà 

 

El degà passa la paraula a Lluís Trulls que exposa totes les novetats de la pàgina web de la Facultat. 



Recorda que qualsevol suggeriment referent a la pàgina web s’ha de dirigir a la Gestió Acadèmica 

que, a més a més, ara disposa d’un becari que se n’ocupa. 

 

J. Belmonte pregunta a qui s’ha de dirigir per a que a l’apartat de recerca,que no el gestiona la 

Facultat, hi aparegui també el ICTA, i no únicament els departaments adscrits a la Facultat. 

 

El degà respon que igualment es dirigeixi a la Gestió Acadèmica. 

 

L’administradora de centre Anna Barragán exposa que ja està aprovat el Pla d’Autoprotecció de la 

Facultat de Ciències del qual es farà difusió a intranet, i que properament es faran sessions 

informatives (ja se’n van fer de bàsiques), i sessions formatives per als equips d’emergència, i 

simulacres. 

 

El degà llegeix, a petició de J. F. Piniella, una carta en que s’explica un cas de suplantació en un 

examen que s’ha produït a la Facultat. El degà demana que tothom extremi els controls el màxim 

possible en els exàmens, doncs recorda que ara el règim de permanència és molt dur, la penalització 

econòmica de les matrícules per suspendre és molt alta, i que al no haver-hi una normativa clara per 

a aquestes situacions fa que hi hagi certa impunitat. 

 

El degà exposa que s’ha rebut la informació per part del Departament d’Enginyeria Química de que 

ha sol·licitat el canvi de nom a Departament d’Enginyeria Química, Biològica i Ambiental. Comenta 

que, malgrat no s’ha demanat un pronunciament de la Facultat, es van reunir els directors de 

departament i es van manifestar en desacord amb aquest canvi de nom.  

 

El degà també informa de que s’ha rebut la informació de la sol·licitud de creació del Departament 

de Bioquímica i Biologia Molecular II. 

 

Comenta que ens em assabentat d’aquestes sol·licituds perquè són d’àmbits propers a la Facultat, 

però que té constància de que hi ha altres peticions de creació de departaments dins el campus, i que 

sembla que l’Equip de Govern està disposat a estudiar-ho.  

 

El degà informa que hi ha convocades dues reunions de l’Equip de Govern, una amb els degans i 

l’altra amb els directors de departament de la Universitat, per a presentar el nou model docent i el 

model de còmput per a les plantilles dels departament.   

 

Finalment el degà informa que el Departament de Matemàtiques ha escollit al Dr. Pere Ara Bertran 

com a nou director que prendrà possessió del càrrec el proper u d’octubre. 

 

S’obre un torn d’intervencions en que cap membre de la Junta demana la paraula. 

 

 

3.-  Aprovació, si s’escau, de la proposta del calendari electoral de la Junta de Facultat de Ciències 

2013. 

 

El degà informa que a la tardor s’ha de renovar la Junta de Facultat de Ciències, i que d’aquesta 

sortirà la nova Junta Permanent que serà la que convocarà eleccions a degà. 

 

La secretària de la Facultat exposa que la proposta que es presenta és la mateixa que presenta la 

Facultat de Biociències, com fins ara s’ha fet,  per a facilitar totes les tasques de difusió. Explica que 

la novetat que hi ha és que la votació es farà electrònicament, i que per tant el calendari que es 

proposa, i que en comenta els detalls, es susceptible per aquesta raó de petits canvis. 

 

El vicedegà d’Estudiants A. Teixell aprofita per informar que l’elecció dels delegats dels estudiants 

s’intentarà que també sigui electrònica. 

 

S’obre un torn d’intervencions en que cap membre de la Junta demana la paraula. 

 



S’aprova, per assentiment, la proposta del calendari electoral de la Junta de Facultat de 

Ciències 2013 (entenent que és susceptible de petits canvis per raons tècniques) (doc 1). 

 

 

4.-  Presentació dels treballs de la comissió de Ciències Ambientals (J.P.F. de 12/07/12) 

 

 

4.1.- Doble titulació de Ciències Ambientals+Geologia 

 

El degà informa que ja s’ha dut a terme la programació de la doble titulació en Ciències 

Ambientals+Geologia i que el proper divendres ja es coneixerà quina és realment l’acceptació que 

té. 

 

El sotscoordinador de Ciències Ambientals Jordi García Orellana presenta amb detall aquesta doble 

titulació. 

 

El degà exposa la novetat que hi ha, que és que els alumnes s’hauran de matricular de dos treballs de 

grau i hauran de fer dues defenses, i que aquest fet és insalvable segons les normatives. 

 

El degà comenta que la Universitat de Girona també ha endegat una doble titulació en Ciències 

Ambientals+Biologia. 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

-- M. L. Arboleya puntualitza que la proposta de la doble titulació no ha estat elaborada per la 

Comissió de Ciències Ambientals, si no per una comissió nomenada específicament per a dissenyar 

aquesta doble titulació. 

 

-- El degà hi està d’acord i demana que hi consti a l’acta aquesta puntualització. 

 

 

4.2.-  Informe sobre la creació del Departament de Ciències Ambientals. 

 

El vicepresident de la Comissió Joan Rieradevall exposa amb detall l’informe elaborat per aquesta 

Comissió, que en una de les seves conclusions creu convenient crear una comissió gestora per a 

estudiar la viabilitat de la creació d’un nou Departament de Ciències Ambientals. 

 

El degà recorda que ja fa 21 anys que s’imparteix la titulació de Ciències Ambientals, que en fa 10 

de la creació de l’ICTA, i que durant tot aquest temps ja hi ha hagut bastants intents de crear aquest 

departament. També recorda que en els seus programes electorals sempre hi ha constat la creació 

d’un Departament de Ciències Ambientals, o de quelcom que hi pogués fer el paper com la creació 

d’una Unitat Docent. 

 

El degà puntualitza que si ara es veu convenient fer aquest pas és degut a que dins els campus hi ha 

varies peticions més de creació de departaments i l’Equip de Govern vol crear una comissió per a 

estudiar-les. 

 

El degà dona més detalls de la situació de la titulació de Ciències Ambientals, així com de la 

construcció del nou edifici que ocuparà el ICTA, i de totes les inversions previstes en aquest àmbit. 

 

 

4.3. - Aprovació, si s’escau, de la comissió gestora per a la redacció de la memòria de creació d’un 

departament de Ciències Ambientals adscrit a la Facultat de Ciències. 

 

El degà presenta la proposta de la comissió gestora per a la redacció de la memòria de creació d’un 

departament de Ciències Ambientals seguint el suggeriment de la comissió de Ciències Ambientals: 

 



 -- President: el degà/na de la Facultat de Ciències o persona en qui delegui. 

 -- Dr. Xavier Domènec, president de la Comissió per repensar la titulació de Ciències 

Ambientals (J.P.F. 12/07/13) 

 -- Dra. Jordina Belmonte, director de l’ICTA 

 -- Un vicerector/a en representació de l’equip de Govern 

 -- Dr. Joan Rieradevall, coordinador del Grau en Ciències Ambientals. 

-- Dr. Louis Lemkov en representació del col·lectiu de professors interessats en integrar-se 

en un futur departament de Ciències Ambientals 

 -- Secretari amb veu i sense vot: Dr. Marc Parès. 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

-- P. Puig pregunta si s’ha fet alguna estimació i es coneix el nombre de professors que estarien 

disposats a integrar-se en aquest nou departament. Opina,  que si l’equip de Govern està disposat a 

crear nous departaments i a dotar-los dels recursos mínims, que es favorable a tirar-ho endavant. 

Però considera que el punt crucial serà com ho vegin els altres departaments implicats, en aquest 

sentit avança que aquest no és cas del departament de Matemàtiques i que hi donarà suport. 

 

-- S. Suriñach pregunta quants professors es poden justificar per a la plantilla d’aquest departament, i 

si s’ha fet algun estudi. 

 

-- M. L. Arboleya manifesta que mai s’ha aprovat a la Junta Permanent la creació d’aquest 

departament i que la Comissió de Ciències Ambientals no estava encarregada d’això, si no de fer un 

estudi de la titulació de Ciències Ambientals. 

Demana que s’estudiï què passa quan un professor se’n va d’un departament a un altra, si se’n duu la 

docència que imparteix amb ell.  

Finalment es manifesta en contra, creu que al departament de Geologia li importa molt la creació 

d’aquest nou departament i que, per tant, s’ha de demanar a la Facultat si hi està d’acord. 

 

-- D. Gómez demana que s’aclareixi el “timing” desprès de les conclusions d’aquesta comissió, en 

concret quan es podrà debatre si es vol o no crear aquest departament. 

Exposa que el vicerectorat de Personal Acadèmic ja té ara dificultats per a tractar amb els 57 

departaments actuals, per ser un nombre molt alt, i que sembla que hi ha rumors de que hi haurà una 

reestructuració dels departaments de la UAB que apunta a possibles fusions de departaments. Per 

tant, considera que s’hauria de tenir un coneixement exhaustiu de totes aquestes informacions. 

 

--El degà comenta que li seria més còmode no plantejar aquest tema, per no comprometre al proper 

degà, però recorda que era un dels punts del programa electoral de les dues vegades que s’ha 

presentat a elecció, i que ara justament es donen les circumstàncies d’una sèrie de fets que propicien 

que ara si es pugui dur a terme. Conclou que, per tots aquests motius, creu convenient que sigui una 

comissió presidida pel degà. 

 

-- El degà aclareix que tanmateix ara no s`ha d’aprovar la creació d’un departament de Ciències 

Ambientals, si no la creació d’una comissió que ha d’elaborar l’estudi i la memòria detallada, i que 

ha de ser en tot cas una Junta Permanent qui n’ha d’aprovar la creació. 

 

-- P. Puig pregunta si s’ha fet alguna estimació del nombre de professors que tindrien intenció 

d’integrar-se en aquest nou departament. 

 

-- El degà creu que entre 10 i 15. 

 

-- S. Suriñach creu que són més de 15 professors a temps complet, entre 18 i 20. Però recorda que 

molts professors que fan docència al  Grau en Ciències Ambientals, i que possiblement s’integrarien 

en aquest departament, actualment formen part de departaments externs a la Facultat. Finalment 

puntualitza que els professors no “se’n duen la docència”, doncs la docència és de les facultats i no 

dels departaments. 

 



-- M. L. Arboleya opina que aquesta comissió hauria d’estar formada per membres de la Junta 

Permanent. 

 

-- D. Gómez observa que en aquesta comissió sols hi ha un professor de la Facultat. 

 

-- J. Belmonte puntualitza que a efectes del rectorat ella és professora de la Facultat de Ciències, 

doncs fa la major part de la seva docència a la Facultat de Ciències. 

 

-- J. Rieradevall constata que, per la mateixa raó, ell també és professor de la Facultat de Ciències. 

Proposa com a solució que hi hagi una persona representant de cada departament de la Facultat 

implicat, i atès que el departament de Química ja ha manifestat sentir-se representat pel Dr. X. 

Domenech i el departament de Matemàtiques que no li cal representant, sols caldria incorporar un 

representant del departament de Geologia i un representant del departament de Física. 

 

-- M. L. Arboleya tampoc està d’acord amb la composició de la comissió tot i afegint dos 

representants més de departaments de la Facultat. En concret, no veu bé que hi hagi un representat 

del rectorat, doncs considera que hauria de ser una comissió de la Facultat de Ciències. 

 

-- D. Gómez opina que hi hauria d’haver un representant de cada departament de la Facultat. 

 

-- El vicedegà A. Teixell puntualitza que s’estan barrejant temes de Facultat amb temes de 

departaments el que ho complica molt, i que s’hauria d’estudiar bé. 

 

-- J. Rieradevall creu que el degà, recollint les opinions manifestades, pot ampliar la composició de 

la comissió que es proposa per a que tothom si senti representat. Tanmateix, recorda que la tasca 

d’aquesta comissió és tan sols elaborar un document. 

 

-- El degà puntualitza que la creació d’un nou departament es pot iniciar de diferents maneres, i no 

cal que sigui una iniciativa de la Facultat, però que ha considerat que en aquest cas era important que 

ho proposi i ho aprovi la Junta Permanent. 

 

-- J. M. Alcañiz demana que, si s’amplia la comissió, també s’incorporin representants de 

departaments que no són de la Facultat, però que imparteixen un percentatge gran de la docència a la 

titulació. 

 

-- J. Rieradevall puntualitza que aquesta comissió una de les tasques que haurà de fer és entrevistar-

se amb tots els departaments implicats, i que es va considerar que el més escaient era que fos una 

comissió petita per a ser així més operativa. 

 

-- R. M. Ortuño també opina que les comissions si són massa grans no són operatives, i creu que 

s’ha de donar un vot de confiança a la Comissió que ja haurà de treballar amb tots els departaments. 

 

-- J. Belmonte emfatitza que la creació d’un nou departament no s’impulsa per a benefici del 

professorat, si no per als estudiants i per a millorar la titulació. 

 

-- M. L. Arboleya està en desacord amb l’argument anterior dels estudiants, doncs els departaments 

bàsicament són responsables de la recerca. 

 

-- S. Suriñach manifesta que el departament de Física també pot renunciar al representant que ara se 

li està oferint, sempre i quan la Comissió se l’escolti. 

 

-- El degà proposa aprovar la composició de la comissió presentada amb l’afegit de dues persones 

més, com a màxim, proposades pel degà una vegada escoltats els departaments adscrits a la Facultat. 

 

S’aprova, per assentiment,  la comissió gestora per a la redacció de la memòria de creació d’un 

departament de Ciències Ambientals adscrit a la Facultat de Ciències presentada, ampliada amb 

dos representants més dels departaments de la Facultat. 



 

 

5.-  Informació de creació de comissions per a la revisió/creació de màsters:  

 

 

5.1. - Informació del nomenament de la Comissió que elaborarà la memòria del Màster en 

Modelització per a la Ciència i l’Enginyeria. 

 

El degà informa de que ha estat nomenada la comissió següent: 

 

 Dr. Lluís Alsedà (president) 

 Dr. Albert Clop 

 Dra. Mercè Farré 

 Dra. Dolors Herbera 

 Dr. Albert Ruíz. 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

-- S. Suriñach manifesta que el seu departament imparteix docència en aquest màster i no ha estat 

consultat, i considera que això és una deferència. 

 

-- El degà comenta que la comissió va ser proposada pel departament de Matemàtiques i va creure 

que aquest ja s’havia parlat amb els altres departaments implicats, però que si no ha estat així en S. 

Suriñach té tota la raó. 

 

-- P. Puig puntualitza que es parteix del màster de modelització actual i que la Comissió sols ha de 

fer alguns canvis a la memòria. 

 

-- El degà tanmateix es compromet a modificar aquesta comissió si convé. 

 

 

5.2. - Informació del nomenament de la Comissió que elaborarà la memòria del Màster en 

Modelització per a la Ciència i l’Enginyeria. 

 

El degà informa que ha estat nomenada la comissió següent: 

 

 Dr. Àngel Calsina (president) 

 Dr. Joaquim Bruna 

Dr. Joan del Castillo. 

 

El vicedeà F. Pi puntualitza que es tracta d’un màster que ja existeix com a propi i que ara es vol 

convertir en oficial. 

 

S’obre un torn d’intervencions en que cap membre de la Junta demana la paraula. 

 

 

5.3.- Aprovació, si s’escau, del nomenament de la Comissió que elaborarà la memòria del Màster en 

Nanociència i Nanotecnologia avançades. 

 

El degà explica que aquest si que es tracta d’un màster nou, molt interdisciplinar, la qual cosa fa que 

es presenti una comissió amb bastants membres. També comenta que, en certa manera,  aquest 

màster prové de l’anterior màster en Materials, de l’actual màster en Nanotecnologia, i d’un màster 

en Electrònica que desapareix. 

 

La comissió que és proposa és la següent: 

 

 President el degà de la Facultat de Ciències o persona en qui delegui 



 Dr. David Amabilino (ICMAB) 

 Dr. Xavier Cartoixa (coordinador del màster) 

 Dra. Eugènia Estop 

 Dr. Jordi Hernando 

Dr. Arben Merkoçi 

Dr. Francesc Pérez Murano (CNM) 

Dra. Rosana Rodríguez 

Dr. Javier Rodríguez Viejo 

Dr. Josep Ros 

 

S’obre un torn d’intervencions en que cap membre de la Junta demana la paraula. 

 

S’aprova, per assentiment, el nomenament de la Comissió que elaborarà la memòria del 

Màster en Nanociència i Nanotecnologia avançades que s’ha proposat. 

 

 

6.- Informació i aprovació, si s’escau, dels acords de les darreres  Comissions d’Afers Acadèmics i 

d’Avaluació de la Facultat. 

 

El vicedegà d’Ordenació Acadèmica F. Pi informa dels acords: 

 

Acords de data 6/3/13: 

 

1. Aprovació de la proposta de modificació del grau en Nanociència i Nanotecnologia per 

passar dues assignatures de segon curs: Eines Matemàtiques del primer semestre i 

Laboratori de Microscòpies o Tècniques de Caracterització de Materials del segon semestre 

a assignatures anuals del mateix segon curs. La modificació entraria en vigor el curs 2013-

2014. 

2. Aprovació dels informes de seguiment dels graus que s’imparteixen a la Facultat de 

Ciències. 

3. Aprovació del calendari acadèmic per al curs 2013-2014. 

4. Aprovació de la normativa sobre matrícules d’honor i exàmens de “repesca”  

 

Acords de data 23/4/13 

 

1. Aprovació de les propostes d’activitat que donen dret a reconeixement de crèdits de lliure 

elecció per al curs 2013-2014. 

2. Aprovació de les propostes d’accions propedèutiques per al curs 2013-2014. 

 

Respecte aquest darrer punt, informa que degut a un canvi de normativa del rectorat, hi hagut dos 

canvis que són la no programació del Curs Propedèutic de Biologia per a estudiants de ciències i, en 

cas de no tenir suficients estudiants, la programació conjunta del Curs Propedèutic de Matemàtiques 

per a estudiants de matemàtiques i del Curs propedèutic de Matemàtiques per a estudiants de física. 

 

S’obre un torn d’intervencions en que cap membre de la Junta demana la paraula. 

 

 

7.-  Informe i aprovació, si s’escau, dels acords de les darreres Comissions de Postgrau de la 

Facultat.  

 

El vicedegà d’Ordenació Acadèmica informa dels acords: 

 

Acords de data 23/07/12 

 

1. Aprovació del pla d’estudis del Màster en Paleontologia. 

2. Aprovació del pla d’estudis del Màster en Experimentació Química. 

3. Aprovació del pla d’estudis del Màster en Estudis Ambientals. 



4. Aprovació del pla d’estudis del Màster en Física d’Altes Energies, Astrofísica i Cosmologia. 

 

Acords de data 21/03/13 

 

1. Aprovació de les memòries del Màster en Fotònica i del Màster de Gestió de Sòls i Aigües. 

2. Aprovació dels informes de seguiment dels màsters per al curs 2011-2012. 

3. Aprovació de la proposta de modificació del Màster en Química Industrial i Iniciació a la 

Recerca Química. 

 

Acords de data 02/04/13 

 

1. Aprovació de la proposta de nou Màster en Nanociència i Nanotecnologia Avançades. 

2. Aprovació de la proposta de nou Màster en Matemàtiques per als Instruments Financers. 

3. Aprovació de la proposta de nou Màster en Recerca i Modelització Matemàtica per a la 

Ciència i la Tecnologia. 

 

S’obre un torn d’intervencions en que cap membre de la Junta demana la paraula. 

 

 

8.- Aprovació, si s’escau, del calendari acadèmic per al curs 2013-2014 de la Facultat de Ciències. 

 

El vicedegà d’Ordenació Acadèmica F. Pi presenta la proposta de calendari acadèmic per al curs 

2013-2014 de la Facultat de Ciències que ja fou aprovat en la Comissió d’Afers Acadèmics. 

 

S’obre un torn d’intervencions en que cap membre de la Junta demana la paraula. 

 

S’aprova per assentiment el calendari acadèmic per al curs 2013-2014 de la Facultat de 

Ciències (doc 2). 

 

 

9.- Afers de tràmit. 

 

El degà informa de la signatura de diversos convenis marcs, del nomenament de diversos tribunals 

per a la realització de l’examen de la sisena convocatòria, del nomenament d’un tribunal per a la 

realització de la prova de reavaluació, del nomenament d’un tribunal per a l’avaluació curricular per 

compensació i del nomenament de diversos tribunals per a la revisió d’examen extraordinària. 

 

 

10.- Torn obert de paraules. 

 

Cap membre de la Junta demana la paraula. 

 

 

S’aixeca la sessió a les 15 de la tarda. 

 

 

 

Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), a deu de juliol de 2013. 

 

 

 

 

 

Vist i plau:     Secretària: 

Degà 

 


